

## بنك قطر الأول يعقد اجتماع الجمعية العمومية العادية والجمعية العمومية غير العادية

*الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني: "إن النتائج المالية الإيجابية التي حققها البنك في نهاية عام 2021 تعكس نجاح الإستراتيجية التي تبنيها وصلابة الأداء المالي للبنك."*

**الدوحة، قطر – 23 مارس 2022** – عقد بنك قطر الأول ذ.م.م. (عاماً) ("البنك")، اجتماع الجمعية العمومية العادية والجمعية العمومية غير العادية يوم الأربعاء في 23 مارس 2022، حيث وافق المساهمون على مختلف البنود المدرجة على جدول الأعمال.

وقد ترأس سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة البنك اجتماعي الجمعية العمومية العادية وغير العادية اللذين انعقدوا افتراضياً عبر تطبيق "زوم"، بحضور أعضاء مجلس الإدارة والمساهمين وفريق الإدارة العليا.

وقد تم خلال اجتماع الجمعية العمومية العادية انتخاب أعضاء مجلس الإدارة الخمسة التالية أسماؤهم بالتركية (المستقلون وغير المستقلين) وفقاً للقواعد واللوائح المعمول بها لمدة ثلاث سنوات: السيد ابراهيم محمد ابراهيم الجيدة، السيد محمد يوسف المانع، السيد محمد ناصر الهاجري، شركة شفت ذ.م.م. ويمثلها السيد عيسى محمد المهندي، وشركة الوجبة لتطوير الأعمال ويمثلها السيد سعد ناصر الكعبي.

كما تمت المصادقة خلال اجتماع الجمعية العمومية العادية على تعيين العضوين الباقين لمجلس الإدارة من قبل المساهمين الإستراتيجيين كما هو منصوص عليه في المادة 34.2 من النظام الأساسي للبنك، وهما: سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني الذي تم تعيينه من قبل شركة الزبارة للاستثمار العقاري ذ.م.م. والسيد جاسم محمد الكعبي الذي تم تعيينه من قبل شركة بروق التجارية ذ.م.م.

وسوف يسعى بنك قطر الأول الى استكمال الإجراءات التنظيمية والقانونية اللازمة لتجسيد تغييرات العضوية في مجلس إدارته.

كما ناقشت ووافقت الجمعية العمومية غير العادية، رهنأً بالحصول على موافقات الهيئات التنظيمية اللازمة، على التغييرات المقترحة على النظام الأساسي للبنك بما يتوافق مع قانون رقم (8) لسنة 2021 والذي يعدل بعض أحكام قانون الشركات التجارية الصادر بموجب القانون رقم (11) لسنة 2015، وذلك إلى الحد الذي ينطبق على الشركات المؤسسة في مركز قطر للمال ووفقاً للوائح والقواعد الصادرة عن هيئة قطر للأسواق المالية. كما وافق المساهمون على تفويض رئيس مجلس الإدارة بالتوقيع على النظام الأساسي المعدل وإجراء أية تعديلات ضرورية مطلوبة من قبل الجهات التنظيمية واتخاذ جميع الإجراءات اللازمة لغرض تسجيل النظام الأساسي المعدل لدى الهيئات ذات الصلة، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر مركز قطر للمال وهيئة قطر للأسواق المالية.

ناقشت وصادقت الجمعية العمومية العادية خلال اجتماعها على النتائج المالية المدققة للبنك، والتقرير السنوي، وتقرير حوكمة الشركة وأداء عام 2021، هذا بالإضافة إلى خطة أعمال البنك للعام المالي 2022. كما تمت المصادقة



بنك قطر الأول

QFB

على المعاملات الرئيسية التي أبرمها البنك خلال العام الماضي وعلى توصيات مجلس الإدارة فيما يتعلق بعدم توزيع الأرباح وعدم اخذ احتياطي اختياري، بالإضافة إلى تبرئة ذمة أعضاء مجلس الإدارة من أي التزام في ما يتعلق بواجباتهم ومسؤولياتهم خلال فترة ولايتهم المنقضية. كما تمت الموافقة على إعادة تعيين شركة إرنست آند يونغ لتتولى مهام مدقق الحسابات الخارجي للبنك خلال السنة المالية 2022 وعلى أتعابهم السنوية.

**وصرح الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس الإدارة بما يلي:** "حقق بنك قطر الأول عام 2021 أعلى معدل لصافي الأرباح منذ ست سنوات، وهذا يعود الى التوجه الاستراتيجي القوي والقيادة الجديدة وبفضل الدعم الكبير من مجلس الإدارة والمساهمين، نحن على ثقة من أننا سنشهد تحسناً في الأداء، مما يساهم في النمو طويل الأجل والاستقرار المالي، لنصبح جهة فاعلة إقليمياً في قطاع الخدمات المصرفية الاستثمارية المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية بالإضافة إلى ذلك، ساهم الفريق الإداري بشكل فعال وبدعم كبير من موظفي البنك في تحقيق هذا الأداء المتميز."

وقد سجل بنك قطر الأول أعلى صافي ربح منسوب لمساهمي البنك بقيمة 100.37 مليون ريال قطري في السنوات الست الماضية . ومن خلال القيادة الجديدة والتوجه الاستراتيجي القوي، تمكن بنك قطر الاول من التغلب على ظروف السوق الصعبة، وتحسين كفاءته التشغيلية، وتنويع عروض المنتجات والخدمات المقدمة إلى العملاء. وقد حافظ البنك على دخل مستدام من الرسوم، ونجح في تخفيض تكاليف التمويل والمحافظة على أرصدة قوية للودائع، مما أدى إلى تعزيز الميزانية العامة خلال العام الماضي وتحسين مستوى السيولة في البنك.

بنك قطر الأول ذ.م.م (عامة)، هو أول بنك استثماري مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومعتمد من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال ومدرج في بورصة قطر تحت الرمز (QSE-QFBQ).

- انتهى -

## Qatar First Bank Holds its Annual and Extraordinary General Meeting

*Sheikh Faisal bin Thani Al Thani: "The positive outlooks of the financial year 2021 reflects our solid business strategy"*

**Doha, Qatar - 23 March 2022** - Qatar First Bank LLC (Public) ("QFB" or the "Bank"), held its Annual and Extraordinary General Meeting on Wednesday 23 March 2022 and approved all items listed on its agenda.

The Annual and Extraordinary General Meeting, was chaired by QFB's Chairman H.E. Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, was held virtually via Zoom, with the attendance of QFB's board members, shareholders, and senior management team.

The following five board members (Independent and Non-Independent) were elected during the Annual General Meeting through an uncontested election in accordance with the applicable rules and regulations for a period of three years: Mr. Ibrahim Mohamad Ibrahim Jaidah, Mr. Mohamed Yousef Al Mana, Mr. Mohammed Nasser Al Hajri, Shift Company W.L.L. represented by Eisa Mohamad Al-Mohannadi and Al Wajba Business Development represented by Saad Nasser El Kaabi.

The appointment of the remaining two Board members made by the Bank's Strategic Shareholders in accordance with article 34.2 of the Bank's Articles of Association was ratified during the Annual General Meeting: H.E. Sheikh Faisal bin Thani Al Thani appointed by Al Zubara Real Estate Investment Company W.L.L. and Mr. Jassim Mohamad Al -Kaabi appointed by Broog Trading Company W.L.L.

The Bank will now seek to fulfill the necessary regulatory and legal arrangements to incorporate the changes of membership in its Board of Directors.

The Extraordinary General Meeting also discussed and approved, subject to obtaining all relevant regulatory approvals, the proposed changes to the Bank's Articles of Association ("AOA") in accordance with the law number (8) for the year 2021 amending certain provisions of the Qatar Commercial Companies Law No. (11) of 2015 to the extent applicable to companies established in the Qatar Financial Center and in accordance with QFMA rules and regulations. The shareholders authorized the Chairman of the Board to sign the approved amended Articles of Association and make any necessary amendments if requested by the regulators and perform all acts and things for the purpose of the registration of the amended AOA with the relevant authorities including but not limited to Qatar Financial Centre and the Qatar Financial Markets Authority.

The Annual General Meeting (AGM) discussed and approved the Bank's audited financial results, annual report, corporate governance report, and the performance of 2021 in addition to its business plan for the financial year 2022. Moreover, the meeting approved QFB's major transactions and the recommendations of the Board of Directors regarding non-distribution of dividends as well as not taking an optional reserve, and the discharging and releasing of the members of the Board

from liabilities. Furthermore, it was approved that Ernst & Young be re-appointed the Bank's external auditor for the financial year 2022 in addition to approving their fees.

**Sheikh Faisal bin Thani Al Thani said:** "In 2021, QFB recorded the highest Net Profit attributable to QFB's shareholders in the previous six years due to a solid strategic direction and a new leadership. With the support of our Board of Directors and shareholders, we are confident that we will witness an improved performance, contributing to long-term growth, and financial stability, to become a regional player in the Shari'a compliant investment banking industry. Furthermore, management team along with QFB staff made a commendable contribution for this turnaround performance"

QFB recorded its highest net profit attributable to equity holders of the bank of QAR100.37 million in the previous 6 years. With the new leadership and solid strategic direction, QFB was able to overcome the challenging market conditions, improve its operational efficiency, and diversify its products and services. The Bank maintained a sustainable fee income stream, dropped funding costs, and has maintained a well-managed deposits book, resulting in a stronger balance sheet and healthy liquidity position for the year.

Qatar First Bank LLC (Public) is the first independent Shari'a compliant bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).

-END-